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Protokół Nr LIX/2023 

z obrad LIX Sesji Rady Gminy Iława odbytej w dniu 30 sierpnia 2023 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Iławie 

 

 

Stan Rady Gminy Iława                -    15  radnych  

Obecnych na Sesji Rady Gminy   -    12  radnych  

Nieobecni: radny Mariusz Jajkowski, radny Aleksander Konecki, radny Adam Waszeleski. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.  

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do Protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do Protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Iława Pan Roman Piotrkowski o godz. 1300 otworzył posiedzenie 

Rady Gminy Iława przywitał radnych, Pana Wójta, sołtysów, pracowników urzędu, 

zaproszonych gości oraz wszystkich obecnych na dzisiejszej Sesji i oświadczył, iż zgodnie z 

listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego składu 

wynoszącego 15 osób stanowi kworum, przy którym może obradować Rada Gminy Iława i 

podejmować prawomocne uchwały. 

Materiały będące przedmiotem obrad dzisiejszej Sesji zostały pozytywnie zaopiniowane przez 

poszczególne komisje.  

  

Przebieg obrad: 

Przewodniczący obrad przedstawił proponowany porządek dzisiejszej Sesji.  

Proponowany porządek obrad. 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołów z LVII i LVIII Sesji Rady Gminy Iława.  

3. Informacja Wójta z działalności za okres od ostatniej Sesji Rady. 

4. Sprawozdanie z Monitoringu Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2025 za okres od 1 stycznia 2022 

r. do 31 grudnia 2022 r.  

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022/23 oraz 

przygotowaniach do nowego roku 2023/24. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LI/449/22 Rady Gminy Iława z dnia 23 

grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iława na 

lata 2023-2032. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LI/450/22 Rady Gminy Iława z dnia 23 

grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Iława na rok 2023. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr LV/493/23 w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w części obrębu Kamień Duży. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w części obrębu Kamień Duży. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści uchwały Nr XIII/113/19 Rady 

Gminy Iława z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie powołania Gminnej Rady Seniorów 

Gminy Iława oraz nadania jej statutu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści uchwały Nr XI/100/19 Rady Gminy 

Iława z dnia 27 września 2019 r. w sprawie utworzenia mieszkania chronionego 

treningowego oraz określenia zasad ponoszenie odpłatności za pobyt w tym mieszkaniu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych Gminy Iława. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia innych sposobów udokumentowania wykonania 

obowiązku w zakresie pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości nieczystości 

ciekłych. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści Uchwały Nr XIII/112/19 Rady 

Gminy Iława z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie określenia zasad, na jakich sołtysom 

Gminy Iława przysługuje dieta. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego 

Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej 

Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej KZN - Warmia i Mazury Spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Olsztynku. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika na kadencję w latach 2024 – 2027. 

17. Wolne wnioski. 

18. Zakończenie obrad LIX Sesji Rady Gminy Iława. 

 

Ad. 1. 

Przyjęcie porządku obrad. 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź propozycje zmian do przedstawionego 

porządku.  

Nie było. 

Za przyjęciem porządku głosowało 12 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. Przebieg 

głosowania stanowi załącznik nr 4 do Protokołu. 

Ad. 2.  

Przyjęcie protokołów z LVII i LVIII Sesji Rady Gminy Iława. 

Protokoły z LVII i LVIII Sesji Rady Gminy Iława wszyscy radni otrzymali do zapoznania się 

zostały one również wyłożone do wglądu. 

- Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi do treści protokołów? 

Do treści protokołów nie zgłoszono uwag.  

Za przyjęciem protokołów głosowało 12 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 5 do Protokołu. 

 

Ad. 3 

Informacja Wójta z działalności za okres od ostatniej Sesji Rady. 

Informację z działalności Wójta za okres od ostatniej Sesji przedstawił Wójt Gminy. 

Do informacji pytań nie było.  

Informacja stanowi załącznik nr 6 do Protokołu.   

 

Ad. 4. 

Sprawozdanie z Monitoringu Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2025 za okres od 1 stycznia 2022 r. do 

31 grudnia 2022 r.  

Sprawozdanie przedstawiła Pani Katarzyna Palamar Przewodnicząca Zespołu 

Interdyscyplinarnego.  

Do przedstawionego sprawozdania pytań nie było.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do Protokołu.   

 

Ad. 5. 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022/23 oraz 

przygotowaniach do nowego roku 2023/24. 

Informację przedstawił Pan Henryk Szabelski Kierownik referatu edukacji.  
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Do przedstawionej informacji pytań nie było. 

Informacja stanowi załącznik nr 8 do Protokołu. 

- Piotr Kołodziejski Dyrektor Niepublicznej Szkoły we Frednowach poprosił o udzielenie 

głosu w sprawie przedstawienia informacji na temat placówek niepublicznych we Frednowach. 

- Przewodniczący obrad nie udzielił głosu dyrektorowi informując go, że udzieli mu głosu w 

wolnych wnioskach.  

 

Ad. 6. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LI/449/22 Rady Gminy Iława z dnia 23 

grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iława na 

lata 2023-2032. 

- Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

- Radna Izabela Kurek poprosiła o przedstawienie informacji odnośnie zmian jakie miały 

miejsce od ostatniego posiedzenia komisji. 

- Pani Skarbnik przedstawiła informacje odnośnie dokonanych zmian. Jednocześnie 

zaznaczyła, że przedstawione zmiany dotyczą uchwały budżetowej natomiast w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej nic się nie zmieniło deficyt pozostaje bez zmian. 

Za przyjęciem głosowało radnych 12 przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr LIX/517/23 Rady Gminy Iława z dnia 30 sierpnia 2023 r. została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 9 do Protokołu. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 9a do Protokołu.  

 

Ad. 7. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LI/450/22 Rady Gminy Iława z dnia 23 

grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Iława na rok 2023. 

- Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 12 przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr LIX/518/23 Rady Gminy Iława z dnia 30 sierpnia 2023 r. została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 10 do Protokołu. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 10a do Protokołu.  

 

Ad. 8. 

Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr LV/493/23 w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w części obrębu Kamień Duży. 

- Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 12 przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr LIX/519/23 Rady Gminy Iława z dnia 30 sierpnia 2023 r. została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 11 do Protokołu. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 11a do Protokołu.  

 

Ad. 9. 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w części obrębu Kamień Duży. 

- Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 
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Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 12 przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr LIX/520/23 Rady Gminy Iława z dnia 30 sierpnia 2023 r. została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 12 do Protokołu. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 12a do Protokołu.  

 

Ad. 10. 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści uchwały Nr XIII/113/19 Rady Gminy 

Iława z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie powołania Gminnej Rady Seniorów Gminy Iława 

oraz nadania jej statutu. 

- Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 12 przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr LIX/521/23 Rady Gminy Iława z dnia 30 sierpnia 2023 r. została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 13 do Protokołu. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 13a do Protokołu.  

 

Ad. 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści uchwały Nr XI/100/19 Rady Gminy 

Iława z dnia 27 września 2019 r. w sprawie utworzenia mieszkania chronionego 

treningowego oraz określenia zasad ponoszenie odpłatności za pobyt w tym mieszkaniu. 

- Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 12 przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr LIX/522/23 Rady Gminy Iława z dnia 30 sierpnia 2023 r. została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 14 do Protokołu. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 14a do Protokołu.  

 

Ad. 12. 

Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych Gminy Iława. 

- Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 12 przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr LIX/523/23 Rady Gminy Iława z dnia 30 sierpnia 2023 r. została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 15 do Protokołu. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 15a do Protokołu.  

 

Ad. 13. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia innych sposobów udokumentowania wykonania 

obowiązku w zakresie pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości nieczystości 

ciekłych. 

- Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 12 przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr LIX/524/23 Rady Gminy Iława z dnia 30 sierpnia 2023 r. została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 16 do Protokołu. 
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Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 16a do Protokołu.  

 

Ad. 14. 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści Uchwały Nr XIII/112/19 Rady Gminy 

Iława z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie określenia zasad, na jakich sołtysom Gminy Iława 

przysługuje dieta. 

- Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 12 przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr LIX/525/23 Rady Gminy Iława z dnia 30 sierpnia 2023 r. została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 17 do Protokołu. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 17a do Protokołu.  

 

Ad. 15. 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego 

Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej 

Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej KZN - Warmia i Mazury Spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Olsztynku. 

- Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 12 przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr LIX/526/23 Rady Gminy Iława z dnia 30 sierpnia 2023 r. została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 18 do Protokołu. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 18a do Protokołu.  

 

Ad. 16. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika na kadencję w latach 2024 – 2027. 

- Przewodniczący obrad poprosił Pana Krzysztofa Bądkowskiego Przewodniczącego Zespołu 

powołanego do przedstawienia Radzie Gminy opinii o kandydatach na ławników o 

przedstawienie niniejszych opinii.  

- Krzysztof Bądkowski przedstawił pozytywną opinię o kandydacie na ławnika. Opinia 

stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 

- Przewodniczący obrad poinformował obecnych, iż na dzisiejszej Sesji należy dokonać 

wyboru w głosowaniu tajnym ławnika do Sądu Rejonowego w Iławie, w tym celu należy 

powołać komisję skrutacyjną. 

Powołano komisję w składzie: 

1. Emilia Skolmowska  – Przewodniczący komisji 

2. Beata Grzechnik – członek komisji 

3. Izabela Kurek – członek komisji 

Po przygotowaniu kart do głosowania Komisja Skrutacyjna wydawała je radnym wg kolejności 

alfabetycznej. Radni udając się do miejsca za osłoną dokonali wyboru a następnie wrzucali 

karty do urny. Po zakończeniu głosowania Komisja Skrutacyjna dokonała ustalenia wyników 

głosowania i sporządziła protokół, z którym obecnych zapoznała Przewodnicząca komisji. 

Protokół wraz z kartami stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.  

- Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 12 przeciw 0, wstrzymało się 0. 
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Uchwała Nr LIX/527/23 Rady Gminy Iława z dnia 30 sierpnia 2023 r. została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 21 do Protokołu. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 21a do Protokołu.  

 

Ad. 17. 

Wolne wnioski. 

W wolnych wnioskach głos zabrali: 

- Przewodniczący obrad poinformował,  radnych iż otrzymali do zapoznania się informację o 

stanie zaawansowania prac przygotowawczych odnośnie planowanej budowy drogi S-5. 

- Radny Zdzisław Kaczmarczyk wracając do punktu 5 porządku obrad zwrócił uwagę iż w 

gminie Iława działają również placówki niepubliczne na temat których radni również chcieliby 

coś usłyszeć i należało dopuścić Pana dyrektora do głosu. Następnie odnośnie Klubu 

Dziecięcego, który ma powstać we Frednowach powiadomił iż rodzice na wczorajszym 

zebraniu podjęli decyzję o złożeniu petycji do Rady Gminy. Poprosił również aby głos zabrał 

dyrektor Niepublicznej Szkoły i Przedszkola we Frednowach i przedstawił krótkie informacje 

na temat funkcjonowania placówek niepublicznych. 

- Przewodniczący obrad przypomniał zasady kolejności zabierania głosu, następnie udzielił 

głosu Wójtowi. 

- Wójt zwrócił uwagę, iż nie stało nic na przeszkodzie aby zgłosić do porządku obrad 

przedstawienie informacji na temat szkoły niepublicznej tym bardziej, że gościliśmy Pana 

Dyrektora na komisjach gdzie taka informacja została przekazana. Zauważył, że na przyszłość 

jest to dobry wniosek i uwaga. Poprosił aby zastanowić się odnośnie złożenia petycji – czy to 

ma być prośba czy petycja, ponieważ odnośnie petycji są odpowiednie procedury. Wyraził 

swoje zdanie, że przyjmuje to jako prośbę kierowaną do Rady Gminy ponieważ jeżeli będzie 

pozytywna opinia z Urzędu Wojewódzkiego to cała procedura petycji i tak musi zostać 

przeprowadzona. Poinformował, że zostanie utworzony 13 obwód wyborczy w Mątykach 

jednocześnie dodał, że okręgi wyborcze pozostają te same. Następnie w imieniu własnym, 

Przewodniczącego Rady i Sołtysa Sołectwa Radomek zaprosił wszystkich na Dożynki Gminne. 

Zwrócił się także z prośbą aby wspólnie uczestniczyć w organizowanych lokalnie 

uroczystościach. 

- Radna Zofia Fota zapytała czy 13 obwód wyborczy dotyczy przyszłych wyborów 

parlamentarnych czy dopiero samorządowych? 

- Wójt wyjaśnił, że jest to pokłosie nowej ustawy i nowoutworzony obwód wyborczy będzie 

funkcjonowała od wyborów jesiennych. 

- Radna Zofia Fota poinformowała, że na Facebooku sołectwa Rudzienice znajduje się ankieta  

odnośnie projektu Smart Villages – inteligentna wieś. Zwróciła się z prośbą o wypełnienie 

ankiet przez mieszkańców z terenu okolicznych miejscowości Rudzienic.  

- Krzysztof Bądkowski poinformował o ofercie badań profilaktycznych w zakresie czerniaka. 

- Piotr Kołodziejski na wstępie podzielił się bardzo dobrą informacją, że Stowarzyszenie 

Przyjaciół Frednowa złożyło wniosek w pierwszym konkursie z Nowej Perspektywy Unijnej 

na lata 2021-2027 na upowszechnienie wysokiej jakości edukacji przedszkolnej i w dniu 

wczorajszym Stowarzyszenie otrzymało oficjalne pismo o uzyskanym dofinansowaniu w 

związku z czym Stowarzyszenie będzie realizowało projekt o wartości 918 000,00 zł,  którego 

celem jest zwiększenie dostępu do wysokiej jakości edukacji przedszkolnej na terenie gminy 

wiejskiej Iława przez utworzenie nowego oddziału w Przedszkolu we Frednowach, a w jego 

ramach 10 nowych miejsc przedszkolnych co skutkować będzie rozwojem intelektualnym, 

psychofizycznym, społecznym dzieci z niego korzystających w okresie od 1 listopada 2023 r. 

do 31 marca 2025 r. Zwrócił uwagę, że w chwili obecnej we Frednowach funkcjonuje 

dwuoddziałowe przedszkole, a od II semestru będzie trzyoddziałowe. Będą również wydłużone 

godziny pracy, zapewniony będzie dowóz i odwóz dzieci, będą dodatkowe zajęcia i 
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wyposażenie m.in. sali sensorycznej. Następnie przeszedł do tematu Klubu Dziecięcego. 

Oznajmił, że Wojewoda stoi na stanowisku, że aby realizować projekt z programu rządowego 

Maluch +, potrzebne jest zabezpieczenie hipoteczne. Podkreślił, że gmina Iława na tę chwilę 

nie może udzielić zabezpieczenia hipotecznego ze względu na poziom zadłużenia. Dodał, że 

rodzice o całej sytuacji zostali poinformowani i są świadomi, że może nie być programu ale 

Klub Dziecięcy najprawdopodobniej będzie. Poinformował, że program Maluch + bez względu 

na dalsze decyzje nie uruchomi się szybko ponieważ jest to program współfinansowany ze 

środków unijnych z KPO, który w tej chwili jest zablokowany i pieniędzy na realizację tego 

programu nie ma. Zaznaczył, że rodzicom te miejsca w Klubie Dziecięcy potrzebne są już, że 

nie mogą oni czekać, dlatego też Stowarzyszenie stanęło na wysokości zadania i za chwilę 

chcieliby się uruchomić, a rodzice są świadomi, że w tym pierwszym etapie będą musieli 

pokrywać całościowe koszty opieki nad dziećmi tj. 1000,00 zł plus opłata za wyżywienie. 

Oznajmił, że jeżeli uda się uruchomić program Maluch + to rodzice dostaną zwrot w wysokości 

836 zł za każdy miesiąc. Następnie poinformował, iż rodzice i pracownicy z Frednowa 

przygotowali petycję do Rady Gminy Iława, której treść odczytał i złożył na ręce Wójta i 

Przewodniczącego Rady – petycja stanowi załącznik nr 22 do Protokołu.  

- Wójt zapytał czy Zarząd Stowarzyszenia został zapoznany z przedłożoną petycją? Zauważył, 

że projekt będzie realizowany przez Stowarzyszenie. Zwróci również uwagę, iż z wypowiedzi 

Pana Dyrektora wynika, że są wątpliwości realizacji tego projektu, że projekt ma być 

realizowany ze środków unijnych, których jeszcze nie ma, a zostaje wystosowana petycja, która 

na dzień dzisiejszy jest bezzasadna. Wyraził swoje zdanie, że należy poczekać na decyzję 

Wojewody, a wtedy dopiero zastanowić się co robić. 

- Radny Zdzisław Kaczmarczyk potwierdził, że temat petycji jest mu znany. Oznajmił, że 

jako Stowarzyszenie chcą rozpocząć działalność Klubu Dziecięcego od września. Zaznaczył, 

że rodzice byli na bieżąco informowani o całej sytuacji i wyrazili zgodę na 100% pokrycie 

kosztów opieki nad dziećmi w Klubie Dziecięcym dlatego też dążą do realizacji tego projektu.  

- Wójt zapytał, co gmina ma poręczyć jeżeli nie ma projektu? Następnie pogratulował 

Stowarzyszeniu realizacji projektu z Nowej Perspektywy. Zwrócił uwagę, że nie zostały 

przedstawione informacje na temat Niepublicznej Szkoły we Frednowach.  

- Piotr Kołodziejski zaznaczył, że to, że nie ma pieniędzy unijnych nie oznacza, że projektu 

nie będzie ponieważ rząd deklaruje prefinansowanie projektu dopóki nie przyjdą środki unijne. 

Oznajmił, że decyzja Wojewody jest taka, że żąda zabezpieczenia hipotecznego i swojej decyzji 

nie zmieni. Wystąpił z prośbą do Rady o zajęcie stanowiska czy jest skłonna zabezpieczyć 

realizację projektu. Wyjaśnił, że wyrażenie przez Radę zgody jeszcze nie oznacza, że konieczne 

będzie hipoteczne zabezpieczenie, bo jeżeli Wojewoda zmieni decyzję i wystarczy weksel in 

blanco to prośba stanie się bezprzedmiotowa. 

- Radna Zofia Fota dopytała czy dobrze rozumie, że deklaracja nie będzie potrzebna jeżeli 

Wojewoda zmieni decyzję odnośnie zabezpieczenia, a Stowarzyszenie chce mieć pewność, że 

gmina zabezpieczy hipotekę.  

- Wójt zwrócił uwagę na chronologię, gdyż Stowarzyszenie złożyło 12 lipca pismo do Pana 

Wojewody z prośbą o zmianę zabezpieczenia i do dzisiaj nie otrzymało jeszcze odpowiedzi. 

Podkreślił, że dopiero jeśli decyzja Wojewody będzie negatywna to wówczas petycja będzie 

zasadna. 

- Radny Krzysztof Zieliński zarzucił Dyrektorowi iż mówi o prośbie, a przedkłada petycję. 

- Przewodniczący obrad odniósł się do kwoty zabezpieczenia – 600 000,00 zł. Podkreślił, że 

jest to poważna suma i przed podjęciem decyzji Rada musi się spotkać i wszystko 

przeanalizować. Zauważył, że droga do realizacji tego projektu i uwolnienie rodziców od opłaty 

jest bardzo długa. Poprosił o rozsądek i spokojne podejście do sprawy. Jednocześnie zaznaczył, 

że podejmowana inicjatywa jest jak najbardziej potrzebna w gminie jednak są to sprawy 



8 

 

finansowe które wymagają przeanalizowania sytuacji finansowej i aktualnych wydatków 

gminy. Poprosił aby Dyrektor poinformował rodziców, że może to trochę potrwać.  

- Radna Izabela Kurek poinformowała, że uczestniczyła w spotkaniu z rodzicami odnośnie 

utworzenia Klubu Dziecięcego we Frednowach i wie jakie jest stanowisko rodziców. 

Wyjaśniła, że rodzice chcą czuć się zabezpieczeni, że w przypadku gdyby decyzja Wojewody 

nadal była negatywna to mają wsparcie w Radzie Gminy i Wójcie, dlatego też została 

skierowana ta petycja jako prośba do Rady Gminy.  

- Przewodniczący obrad zwrócił się do radnej, że jako Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

wie jaka jest procedura odnośnie niemożności zabezpieczenia finansowego i że rozlicza to 

Regionalna Izba Obrachunkowa.  

- Radna Izabela Kurek poprosiła aby na kolejne komisje skontaktować się z gminnym radcą 

prawnym, żeby wypowiedział się w tym temacie pod kątem prawnym. 

- Przewodniczący obrad dodał, że Pani Skarbnik wówczas przedstawi aktualną sytuację 

finansową w danym dniu rozpatrywania sprawy.  

- Wójt jeszcze raz podkreślił aby poczekać na decyzję Wojewody. Zwrócił się z prośbą aby  

powiedzieć rodzicom otwarcie, że będą musieli wpłacać pełną kwotę.  

- Radna Zofia Fota zapytała kto podpisał tę petycję? Oznajmiła, że nie ma co się obawiać 

petycji gdyż odpowiednia Komisja ją rozpatrzy.  

- Radny Krzysztof Zieliński zauważył, że lepszą formą byłoby zwrócenie się z prośbą do Rady 

Gminy niż z petycją. Następnie przedstawił swoje wyobrażenie na temat prowadzonego 

spotkania z rodzicami i przygotowania przedmiotowej petycji. Zapytał Dyrektora na czym 

polega jego strategia? Podkreślił, że oczekuje szacunku i jeśli ktoś mówi o tym, że prosi to 

prosi, a nie żąda.  Zwrócił również uwagę aby nie manipulować rodzicami i ich potrzebami.  

- Piotr Kołodziejski odpowiedział, że przypisuje mu się intencje których nie ma. Zwrócił 

uwagę, że petycja jest to rodzaj prośby załatwienia sprawy w określony sposób. Następnie 

przedstawił informacje odnośnie kwoty zabezpieczenia – są dwie kwoty 148 920 zł jest na 

wyposażenie i przeprowadzenie prac i 350 000 zł jest na trzy lata dofinansowania dla rodziców. 

Po przeanalizowaniu potrzebna jest kwota 500 000 zł zabezpieczenia hipotecznego. Wyjaśnił, 

że Stowarzyszenie nie prosi o kredyt tylko o zabezpieczenie. Odnośnie złożonej petycji 

podkreślił, że nie oczekują decyzji dziś, zwrócił jednak uwagę, że temat Klubu Dziecięcego 

ciągnie się już od marca. Podkreślił także, że rodzice doskonale znają całą sytuację, a to że 

godzą się na pokrycie 100% kosztów pokazuje jak ważna jest to potrzeba.   

- Przewodniczący obrad zauważył, że obecny budżet konstruowany był we wrześniu 

ubiegłego roku, a teraz jest III kwartał. Zapewnił, że nie narazi Wójta na komisję dyscyplinarną 

w Regionalnej Izbie Obrachunkowej. Odnośnie petycji zapytał, czy będzie ona wycofywana? 

- Piotr Kołodziejski odnosząc się do pytania radnej Zofii Foty poinformował, że jest to petycja 

16 osób fizycznych. 

- Radna Emilia Skolmowska jako członek komisji Skarg, Wniosków i petycji zwróciła uwagę, 

że petycja nie jest prośbą tylko żądaniem postulującym zmianę działań lub przepisów. 

Oznajmiła, że w tym momencie ta petycja jest bezzasadna ponieważ nie ma odpowiedzi 

Wojewody na złożone pismo.  

- Wójt poprosił o ostudzenie emocji. Zwrócił się do radnego Zdzisława Kaczmarczyka jako 

członka zarządu Stowarzyszenia Przyjaciół Frednowa z prośbą aby zastanowili się nad 

złożeniem petycji. Podkreślił, że jeżeli będzie potrzeba podjęcia dalszych działań to na pewno 

się w to włączy.  

- Piotr Kołodziejski podkreślił, że jest decyzja Wojewody i żąda on zabezpieczenia 

hipotecznego. Decyzja ta obowiązuje wiele podmiotów z terenu województwa warmińsko-

mazurskiego, a ewentualna jej zmiana będzie skutkowała również dla tych innych podmiotów. 

Poinformował, że pismo w tej sprawie Stowarzyszenie złożyło do Wojewody 13 lipca i nadal 

nie ma odpowiedzi. Odnośnie naruszenia dyscypliny finansów publicznych zwrócił uwagę, że 
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nie chodzi o zaciągnięcie kredytu tylko o ograniczenie o tę kwotę możliwość dalszego 

zadłużenia gminy.  

- Wójt zwrócił się z pytaniem do Stowarzyszenia, czy jeżeli nie otrzymają dofinansowania na 

projekt czy nadal będzie prowadzony Klub Dziecięcy?  

- Radny Zdzisław Kaczmarczyk odpowiedział, że o tym zdecydują rodzice którzy będą 

chcieli oddać dzieci do Klubu, a na tę chwilę chcą i dlatego też Klub Dziecięcy prowadzony 

będzie komercyjnie. Zaznaczył jednak, że chcieliby mieć krótką informację od radnych czy 

jeśli Wojewoda złagodzi zabezpieczenie do 150 000 zł, to chociaż na taką kwotę gmina udzieli 

zabezpieczenia hipotecznego? 

- Przewodniczący obrad wyjaśnił, że aby podjąć jakąkolwiek decyzję muszą się zebrać 

komisje rady gminy.  

- Radny Zdzisław Kaczmarczyk oznajmił, że Klub Dziecięcy ruszy od 1 września.  

- Przewodniczący obrad poprosił aby radny poinformował rodziców co ich czeka jeśli jeszcze 

przez dłuższy czas nie będzie dofinansowania. 

- Radna Izabela Kurek potwierdziła, że rodzice o wszystkim wiedzą. Zwróciła uwagę, że 

możliwość dofinansowania dla rodziców została stworzona przez rząd, a rodzice chcą 

skorzystać z tej możliwości, a jeśli Wojewoda zażądał takiego zabezpieczenia to rodzice kierują 

się do gminy bo jest taka możliwość.  

- Przewodniczący obrad oznajmił, że decyzja będzie podejmowana po zaciągnięciu informacji 

odnośnie stanu budżetu. Podkreślił, że nikt nie jest przeciw.  

- Wójt jeszcze raz zwrócił uwagę, że na dzień dzisiejszy petycja jest bezzasadna i należy 

poczekać na decyzję Wojewody.  

- Przewodniczący obrad wyraził swoje przekonanie, że wspólnie wszyscy dojdą do 

porozumienia. 

- Radny Zdzisław Kaczmarczyk oznajmił, że problem ten jeszcze raz zostanie 

przedyskutowany z rodzicami i prawdopodobnie petycja zostanie wycofana i poczekają na 

ostateczną decyzję Wojewody.  

- Sekretarz wyjaśnił, że jeżeli petycja została złożona w biurze podawczym musi zostać 

wszczęta odpowiednia procedura o której poinformował.  

- Piotr Kołodziejski poinformował, że petycja został złożona na biurze podawczym i znajduje 

się na niej 16 podpisów osób fizycznych i żeby ją wycofać potrzebna jest zgoda ich wszystkich.  

 

Ad. 18. 

Zakończenie obrad LIX Sesji Rady Gminy Iława. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad LIX Sesji Rady Gminy Iława, Przewodniczący 

obrad o godzinie 1544 ogłosił LIX Sesję Rady Gminy Iława za zamkniętą.  

 

 

                         Przewodniczył                                                      

         Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                                       Roman Piotrkowski 

 

Protokołowała 

Anna Czarnowska       


